



Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2014

INTERDISCIPLINARY RESEARCH IN ECONOMY AND SOCIOLOGY: PROBLEMS OF METHODOLOGY

Svetlana Kirdina

Abstract

The basic epistemological preconditions such as methodological individualism and holism and their role for interdisciplinary research are examined in the paper. The features of each methodological principle are defined. The proposed “synthetic” methodologies in economics and sociology directed to the removal of restrictions of each principle are discussed. Finally, the prospects of complementarity of methodological individualism and holism are analyzed as promising method for interdisciplinary research in economics and sociology.

Keywords list (en): individualism, holism, methodology of economic research, methodology of sociological research, interdisciplinary research

Date of publication: 01.09.2014

Citation link:

Kirdina S. INTERDISCIPLINARY RESEARCH IN ECONOMY AND SOCIOLOGY: PROBLEMS OF METHODOLOGY // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 5 C. 60-75 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-81/>

МЕЖДИСЦИПЛИНАРНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ В ЭКОНОМИКЕ И СОЦИОЛОГИИ: ПРОБЛЕМЫ МЕТОДОЛОГИИ

Кирдина Светлана

Аннотация

В статье рассматривается роль базовых эпистемологических предпосылок – методологического индивидуализма и холизма – для организации междисциплинарных исследований в экономике и социологии. Анализируются их особенности, определяющие различие получаемых фундаментальных результатов, содержание “синтетических” методологий в теоретической экономике и социологии. Обсуждаются перспективы комплементарности методологического индивидуализма и холизма при проведении междисциплинарных исследований в общественных науках.

Ключевые слова: индивидуализм, холизм, методология экономических исследований, методология социологических исследований, междисциплинарность

Дата публикации: 01.09.2014

Ссылка для цитирования:

Кирдина С. МЕЖДИСЦИПЛИНАРНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ В ЭКОНОМИКЕ И СОЦИОЛОГИИ: ПРОБЛЕМЫ МЕТОДОЛОГИИ // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер 5 С. 60-75 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-81/>